
Appendix 2: Evidence of proficiency in the English language 

English language skills may be evidenced in one of the following four ways: 

1. Proof of a valid language test listed here with the relevant minimum points score or equivalent:

2.
obtained in the English language. 

3. Attendance at a secondary or tertiary education institution (e.g., college, high school, university) in
an English-speaking country for at least nine months, evidence for which must be provided by an
official transcript of records or certificate of completion. The following countries are recognized as
English-speaking: Antigua & Barbuda, Australia, Bahamas, Barbados, Belize, Grenada, Great Britain
(incl. overseas territories), Guyana, Ireland, Jamaica, Canada, New Zealand, St. Kitts & Nevis, St. Vin-
cent and the Grenadines, Suriname, Trinidad and Tobago, USA (incl. external territories).

4. Applicants who have obtained a domestic higher education entrance qualification: average grade in
English of at least 10 points. The average grade will be calculated from the arithmetic average of
the most recent four half-yearly assessments. If, in addition, a final examination in the subject of
English has been taken, then the arithmetic average will be calculated from the most recent four
half-yearly assessments and the final examination.
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Anlage 2: Nachweise der Kenntnisse der englischen Sprache 

Die englischen Sprachkenntnisse können durch eine der folgenden vier Möglich-

keiten nachgewiesen werden: 

1. Nachweis eines gültigen und hier aufgeführten Sprachtests mit den entsprechen-

den Mindestpunktzahlen oder Äquivalent: 

2. Nachweis eines International Baccalaureate oder eines Certificate of Education Advanced

Level (A-Level), das in englischer Sprache erworben wurde. 

3. Besuch einer sekundären oder tertiären Bildungseinrichtung (z.B. College, High-School,

Hochschuleinrichtung) in einem englischsprachigen Land für mindestens neun Monate, der 

durch eine offizielle Notenbescheinigung oder durch Abschlusszeugnis nachgewiesen wird. 

Die folgenden Länder werden als englischsprachig anerkannt: Antigua & Barbuda, Australien, 

Bahamas, Barbados, Belize, Grenada, Großbritannien (inkl. Überseegebiete), Guyana, Irland, 

Jamaika, Kanada, Neuseeland, St. Kitts & Nevis, St. Vincent und die Grenadinen, Suriname, 

Trinidad und Tobago, USA (inkl. Außengebiete). 

4. Bewerberinnen und Bewerber, die eine inländische Hochschulzugangsberechtigung er-

worben haben: Durchschnittsnote im Fach Englisch von mindestens 10 Punkten. Die Durch-

schnittsnote wird aus dem arithmetischen Mittel der vier letzten Halbjahresleistungen gebil-

det. Ist zusätzlich eine Abschlussprüfung im Fach Englisch vorhanden, so wird das arithme-

tische Mittel aus den vier letzten Halbjahresleistungen und der Abschlussprüfung gebildet. 
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